

Referat fra ledermøde

Torsdag d. 9. februar 2017 kl. 19.00 i OH

Afbud fra
Øvrige fraværende:
Tilstede:

Nicolei, Edel og Marie
Thue, Randi og Leif
Emil, Kristian, Grethe, Merete, Kim, Peter, Kasper, Erik, Anders og René

FDF



Frivilligt Dreng
og Pige-Forbund

FDF Agedrup
Oldermandsgyden 8
5320 Agedrup
Anders og René

1. Valg af dirigent og referent
Karin blev dirigent og Peter referent
2. Godkendelse af dagsorden og referat
Godkendt ingen bemærkninger.
3. Klasserne rundt
Puslinge + Tumlinge 1
Rene: **25 puslinge/tumlinge 1.** Gruppen er godt i gang. Sidste møde blev holdt ude, børnene meget støjende og weekend-trætte. Der har været en indmelding. Drengen er muligvis muslim, men det er ikke noget problem. Der har også været to udmeldinger, men den ene vender sandsynligvis tilbage. På sigt er det meningen, at Rene fortsætter med de mindste, og at Anders og Thue rykker med op. Der er en ny leder på vej.

Der er 6 ledere. Der er mange 1. klassere og få 0. klassere. Det er ikke godt for tilgangen, at der er så få 0.klassere. Forældrene opfordres til at få klassekammerater med.

Tumlinge 2. **15 Tumlinge 2.** Der har været morset på programmet. Alle har lært at morse deres initialer. Der arbejdes med 1. hjælp.

Pilte. **15 pilte.** Arbejdet går godt. Kristian fortalte, at de også arbejdede med at morse. Musik var på programmet. Man øvede meget med rytme. Fremover vil der blive arbejdet med drama/teater.

Væbnere. **11 Væbnere.** Man har udviklet højtalere af mælkekartoner. Væbnerne har også arbejdet med morse. Nicolai har en god indflydelse på børnene.

Seniorer **5 seniorer.** Der har været weekend i Fjordhytten, hvor der blev hygget og spillet en masse spil. Der arbejdes nu på, at lave en collage til pavillonen.
4. Samarbejde klasserne imellem.
Fladstrandssejladsen 11.6.2017 er for hele kredsen

Forslag til hytte til juleturen 24. – 26. november 2017 udbedes. Vi kan ikke være i Fjordhytten, og OGF hytten er ikke opvarmet, så den duer ikke.



5. Overståede arrangementer
Merete fortalte, at badelandsturen var en stor succes med mange deltagere. Der var en del forvirring omkring tidspunkter. Næste gang skal det arrangeres, så man er hjemme i OH kl. 20.00.
Der blev ydet en stor rabat på billetterne. Der var heldigvis mange ledere med, og der var et rigtig godt samarbejde. Næste år skal optællingen af børn køres klassevis, så det er klasselederne der tæller op. Der skal mere styr på indmeldingsfristen, så der ikke kommer en masse eftertilmeldinger, som giver transportproblemer.
Kommende **efter**tilmeldinger kan indebære, at forældrene selv må køre med de eftertilmeldte børn, hvis bussen er fyldt op..

6. Kommende arrangementer
Fastelavn. Arrangementet er også for hele kredsen. Edel køber ind. Rene laver indbydelse. Merete får lavet udendørs stativ til ophængning af tønder. Arrangementet foregår 17.00- 19.00.

7. Børneattester (oplysninger til indhentelse af børneattester = Navn og CPR), ledererklæringer og indmeldelses-blanketter
Det blev oplyst, at der var styr på ledererklæringer og indmeldelses-blanketter.
Peter orienterede om den kringlede forretningsgang, der er omkring børneattesterne. Der blev indhentet CPR og fulde navn fra alle tilstedeværende. Dem der ikke var til stede skal hurtigst muligt give oplysninger om CPR og fulde navn til Peter.
Når disse oplysninger er tilvejebragt bliver der indberettet til politiet. Politiet sender derefter en besked til hver leders e-boks, hvor lederen med digital signatur (brug af nem-id) skal acceptere, at der indhentes oplysninger. Man har 14 dages frist til at acceptere.
Når accepten er modtaget hos politiet sender politiet besked om resultatet til kredsens e-boks. Kredsen noterer i CARLA, at der er modtaget børneattest uden anmærkninger. Herefter fjernes CPR-numre alle de steder hvor de er registreret omkring børneattesten. Det lyder besværligt, og det er det!

8. Kommentarer til ansvarsbeskrivelsen som er fremsendt sammen med ref. fra bestyrelsesmødet.
For at give alle en mulighed for at nærlæse 2017-ansvarsbeskrivelsen tages punktet op til næste ledermøde 6.3.2017 = dagen før bestyrelsesmødet.

9. Input til bestyrelsesmødet 7.3.2017. (Hvor regnskabet skal godkendes)
Bestyrelsen bedes melde ud med en pris på kommende sommerlejr. Prisen behøver ikke at være lavere end sidste år!
Der blev forespurgt om hvad tilskuddet fra kommunen var pr. barn.
Knud har efterfølgende oplyst, at det er ca. 165 kr. pr. barn.

10. Nyt fra netværket. Kristian og Merete deltog i DANEHOF forleden. Der var ikke noget særligt nyt.



11. Nyt fra Landsforbundet

Agedrup fik sammen med Kværndrup stor ros for medlemstilgangen.

12. Orientering om budgetskema som er tilsendt alle.

Peter orienterede om budgetskemaet. Det er tænkt som en hjælp, til dem der skal arrangere ture mm. Det kan bruges til at beregne deltagerpriser og ønske om kredstilskud. Det kan også bruges, så man ikke kommer til at tage for meget for deltagelsen i arrangementet, som det var tilfældet på den lige overståede juletur. Skemaet skal altid i samråd med Knud benyttes, når der ønskes tilskud fra kredsen

13. Sommerlejr – emner til udvalg. Tåsinge er klar til at deltage

Bodil, Rene, Knud og Merete er foreløbigt i sommerlejrudvalget. Rene ønskede, at de små skulle komme 2 dage efter at lejren var startet, da nogle af børnene er så små, at det kan blive for meget med en hel uge.

14. Lederoprydningsdag. Dato?

Lørdag den 4. marts kl. 10-16.00. Karin styrer slaget. Forlods tilmeldte Rene, Merete og Kristian sig. **Der er naturligvis plads til mange flere.** Tal med Karin.

15. Evt.

Rene: Da seniorerne er i gang med at tage et mærke, hvor der skal skrives nogle tekster, ville det være smart, hvis der kunne laves nogle tekster, som kunne bruges på hjemmesiden.

Rene foreslog, at vi fik oprettet intranet (intern side, som kræver password for at komme ind på).

Hans Ove var klar til at lave intranettet. Her er det meningen, at alle kredsens referater, ansvarsbeskrivelsen, budgetskema og mange, mange andre ting kan lægges ind, så alle kredsens medlemmer kan benytte det. **Intranet er et punkt til næste bestyrelsesmøde.**

Rene oplyste endvidere, at han havde kendskab til at spejderne benytter online tilmelding.

De tilstedeværende mente ikke, at det var noget, der skulle indføres i vores kreds.

Endvidere foreslog Rene, at der indføres en alkoholpolitik for kredsen. Det var der stor stemning for.

Oplægget var en nul promille grænse ved alt samvær med børnene. Ved sommerlejr eller andre lejre skal lederne dog have mulighed for tage et glas vin eller en øl (diskret alkohol) når børnene er puttet, men der skal altid være et passende beredskab af 100 % ædru ledere, der kan rykke ud/køre i tilfælde af tilskadecomster eller andet.

Forslaget finpudses ved kommende ledermøde 6.3.2017. **Forslaget skal naturligvis runde bestyrelsen, der skal vedtage de endelige regler.**

Rene forespurgte, hvad kommunens tilskud pr barn var. Knud har efterfølgende oplyst, at det er ca. 165 kr. årligt

Kim fortalte, at der havde været hærværk igen. Kredsens trailer der var læsset helt med affald fra taget, havde fået begge dæk skåret op. Ud over bøvlet med at få lappet dækkene, så var det også nødvendigt at flytte affaldet over på en anden trailer.

Alarmen er genetableret.

Karin ønskede at affaldssorteringen skulle gøre bedre. Tømningen foregår fremover således: Karin plastic. Grethe papir og pap, puslinge/tumlinge tømmer glas.



Piltene rydder op på pladsen en gang månedlig.

Karin orienterede om, at Odense 8. kreds lukker i Kochsgade/ Vollsmose. 8. Kreds ønsker at starte i Seden (2,6 km til Seden skole fra OH). Det var der enighed om, at det var en usædvanlig dårlig ide.

Det var bedre, at de sluttede sig til os.

Kredsledelsen holder møde med landsdelssekretær Simon torsdag 16.2.2017.

Kasper foreslog, at "Tilladelses-skemaet" som Zenia og Hele er ved at udarbejde bør også indeholde et punkt der vedrører om et barn/ung må ryge. Endvidere kunne det være smart, at man på skemaet fik indsat en rubrik, hvor forældrene kunne fortælle, hvad de kunne byde ind med på SOVS-arbejdsdage. (Hvilke ting de gerne ville arbejde med, og hvad de var gode til. Evt. håndværkerfag).

Peter oplyste, at der bliver arbejdsweekend i Fjordhytten fredag 24. – 26. februar 2017 (indbydelse er udsendt.) og at der bliver SOVS-arbejdsdage i Oldermanshytten fredag 17. og lørdag 18. marts. (Indbydelse er på vej).

Peter forespurgte, om det ikke var smart, at leje OGF hytten til sommerlejren 2018. Lejren skal traditionen tro foregå i FH. Peter havde talt med OGF, og det var ikke usandsynligt, at det kunne arrangeres.

OGF-hytten har haft indbrud for ca. 8 dage siden. Hængelåsen til skuret var fjernet ved brug af en vinkelsliber. Fra skuret var stjålet en motorsav, der var udstyret med skaft, så den kunne skære grene højt oppe. Buskrydderen var også fjernet. FH har tilsyneladende ikke haft "besøg". Det er muligvis kæden der har hindret det.

Emil forespurgte, om han kunne få en nøgle. Svaret var nej, men problemet blev løst ved, at Grethe udlånte den nøgle hun havde fået. Grethe blev gjort opmærksom på, at ansvaret for nøglen var hendes, selv om den var lånt ud.

Næste ledermøde, mandag den 6.3.2017 (Dagen før bestyrelsesmødet)

Mødet sluttede ca. 21.00.

PUNKTER FRA LEDERNE TIL NÆSTE BESTYRELSESMØDE: Intranet, alkoholpolitik og pris på sommerlejr.

Peter referent